
Porządek sesji: 

  

 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
Przedstawienie informacji z pracy Urzędu przez P. Wójta. 
Pytania i interpelacje. 
Odczytanie projektu uchwały budŜetowej wraz z uzasadnieniem Wójta lub Skarbnika. 
Odczytanie opinii Komisji 
Odczytanie stanowiska Wójta do opinii 
Przedstawienie zgłoszonych poprawek przez radnych a nieuwzględnionych w projekcie 
budŜetu. 
Dyskusja nad spornymi sprawami 
Głosowanie kaŜdego nieuzgodnionego stanowiska osobno. 
Podjęcie uchwały w sprawie budŜetu gminy na 2006 r. 
Przyjęcie planów pracy Rady Gminy i Komisji Rady na 2006 r. 
Odpowiedzi na pytania i interpelacje. 
Wolne wnioski i zapytania radnych i mieszkańców gminy. 
Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
Zakończenie sesji. 



 

Protokół nr XXXIII/06 

z sesji Rady Gminy odbytej w sali nr 12 przy Pl. Mickiewicza 2 w Ciepłowodach w dniu 
24.01.2006 r. o godz. 14°° 

Przewodniczący Rady otworzył XXXIII sesję Rady Gminy Ciepłowody, na podstawie listy 
obecności stwierdził prawomocność obrad, na ustawową ilość 15 radnych , w sesji 
uczestniczyło 12 radnych. 
Do programu sesji zaproponował zmianę polegającą na wprowadzeniu w pkt 13. Podjęcie 

uchwały w sprawie nabycia nieruchomości niezabudowanych. Kolejność pozostałych 
punktów uległa zmianie, przesuwając się rosnąco o l wzwyŜ. 
Program sesji z wniesioną poprawką został przyjęty przy 11 glosach za, l głosie 
wstrzymującym. 
Ad. 2 

Do protokołu z ostatniej sesji, uwag nie wniesiono. Protokół został przyjęty jednomyślnie. 
AD. 3 
Sprawozdanie z pracy Urzędu przedstawił P. Wójt. 
- ilość podjętych zarządzeń w/g rejestru prowadzonego w sekretariacie UG. 

Przygotowanie formalno-organizacyjne i techniczne przyłącza w Dobrzenicach. Od ub. 
czwartku studnia juŜ pracuje. 

- Spotkanie w Gminie Św. Katarzyna z udziałem przedstawicieli WFOŚ odnośnie 
składowisk odpadów. 
Posiedzenie Rady Społecznej na którym przyjęto plan finansowy na 2006 r. i 
zaopiniowano pozytywnie zakup samochodu przez GOZ. 

- Spotkanie z mieszkańcami wsi Dobrzenice na którym poruszano sprawę wody i 
oświetlenia. W sprawie oświetlenia wysłano pismo do Zakładu Energetycznego. 
Pozwolenie odnośnie ujęcia w Dobrzenicach, woda pompowana juŜ z nowego ujęcia. 

Ad. 4 
Radny Gluza- zapytał czy przyłącze wody ma w pełni kwalifikacje jeśli chodzi o jakość 
wody. 
Przew. Rady- zapytał w kwestii wody na terenie gminy. 
Radna Markowska- zapytała w kwestii terminu zakończenia inwestycji w Starym 
Henrykowie. 
Ad. 5 
Przew. rady- przedstawił opinię wspólnego posiedzenia Komisji Rady do projektu budŜetu, 
które pozytywnie zaopiniowały projekt budŜetu łącznie ze zgłoszonymi poprawkami 

Głos w sprawie projektu uchwały w sprawie budŜetu na 2006 r. zabrała P. Skarbnik, 
przedstawiając wskaźniki wzrostu dochodów i wydatków załoŜonych do projektu, zasad 
planowania i załączników jakie zawiera projekt budŜetu. 
Przew. Rady- poinformował, Ŝe wystąpił z pismem do radcy prawnego o podwyŜkę dla 
pracowników w ZSS , gdzie przekroczono wskaźniki w poprzednich latach 
P. Wyląg - odpowiedział, Ŝe moŜliwe jest podjgcie uchwały, która róŜnicuje skalę podwyŜek. 
Odnosząc się do takiego stanu nierówność wystąpiła w poprzednim roku, pracownicy ZSS 
mieli zwiększone płace. Rada Gminy moŜe podjąć uchwałę o obniŜonym stopniu podwyŜki 
dla tych pracowników. 
Radny Sulima- poprosił o uzasadnienie w tej kwestii łącznie z podstawą prawną na piśmie od 
radcy. 
P. Wyląg- odpowiedział, Ŝe uzasadnienie przedłoŜy w przeciągu tygodnia na piśmie. 
Przew. rady- przedstawił opinię RIO do budŜetu na 2006 r., która jest pozytywna i stanowi 

załącznik do protokołu. 



Zawiera równieŜ uchybienia w projekcie budŜetu, które to zostały wyeliminowane i 
omówione na ostatniej komisji. 

P. Wójt- podkreślił, Ŝe budŜet omawiany był bardzo szczegółowo. Oprócz podstawowych 
wydatków posiłkując się kredytem planujemy zrobić 2 ujęcia oraz wybudować nowy ośrodek 
zdrowia w Ciepło wodach. . Te dwa przedsięwzięcia będą rzutowały na 2007 r., w 2007 r. 
będziemy musieli uregulować zobowiązania pomijając bieŜące wydatki.. Myśli, Ŝe poradzą 
sobie z tym, budynek po ośrodku zdrowia planuje się sprzedać i przeznaczyć na 
zobowiązania za zadania roku 2006 r. BudŜet trudny, liczy jednak na to, Ŝe wszystko uda się 
zrealizować czego Ŝyczy sobie i Radzie. 

Przew. rady- przypomniał sporną rzecz, która dotyczyła dopłaty do Klubu tekwondo w wys. 4 
tyś. zł. Jaka jest kwota i czy będzie pomniejszona o opłatę stałą. 
P. Olszewski- odniósł się do tych kwestii. Informując, Ŝe z Ciepłowód trenuje 16 osób a 
odpłatność za miesiąc wynosi 40 zł. Stosowane są zniŜki dla rodzin wielodzietnych. 
Dzieci mają równieŜ dofinansowanie z komisji a.a. 

Ponoszone są równieŜ koszty na klub., dzieci chętnie trenują osiągają dobre wyniki i przy tym 
reklamują gminę. Nie ma zwolnień z opłaty stałej bo nie ma takiej moŜliwości, są to koszty, 
które są duŜe. 
Radny Sulima- zapytał   ile osób trenuje z gminy Ciepłowody. 
P. Olszewski- z gminy trenuje 24 osoby 
Radny Sulima- optuje za przeznaczeniem środków na tekwondo nawet zwiększając je i dąŜąc 
do tego aby ten sport dla dzieci z gminy był sportem za darmo. Te 4 tyś. zł powinno być 
wystarczające Te zniŜki powinny dotyczyć tylko dzieci z gminy. Jest hala , powinno się 
stworzyć warunki aby dzieci mogły trenować za darmo. Będą ćwiczyć   równieŜ dzieci spoza 
naszej gminy i stowarzyszenie będzie zarabiać. 
Przew. rady-zapytał o globalną kwotę zwolnienia tych dzieci z opłat za treningi. 
P. Olszewski- na zajęcia ogółem uczęszcza 36 dzieci, ogółem daje to kwotę 840 zł. 
miesięcznie. 
Jego koszty to koszt paliwa-120 zł. 
2 razy w miesiącu wyjazd- 300 zł 
2 razy w roku wynajmowanie hali na zawody- 300 zł 
Tak więc na rękę zostaje niewiele bo 420 zł. 
Zapytał czy ktoś za tyle pracuje i robi tak duŜo dla dzieci z gminy. 
Nie jest w stanie dać za darmo ale moŜe pomniejszyć odpłatność o 5 zł dzieciom z gminy. 
Koszty wyjazdów są duŜe, 12 wyjazdów w tym 3 imprezy zagraniczne, organizacja zawodów, 

powinny być zgrupowania ale ich nie ma. Sami się utrzymują zarabiając sprzedaŜą nalepek. 
Ktoś kto płaci to trenuje, uczestniczy w tym. 
Przew. rady- jest przeciwny zwolnieniom, kaŜdy powinien płacić wpisowe 
Popiera dofinansowanie z budŜetu. Podziękował za działalność, osiągnięcia i promocję 
gminy. 
P. Olszewski- poinformował o organizowanych w naszej gminie zawodach z udziałem 27 
klubów z polski i 3 państw ościennych. Planuje się uczestnictwo 400 zawodników, 500 
kibiców. Zaprosił wszystkich na zawody. 
P. Wójt- w kwestii przygotowań zawodów i działania Klubu będzie się chciał spotkać z 
Komisją Oświaty i Zdrowia, kwota niewielka jaką przyznano na ten cel, będziemy chcieli 
wspierać ten klub. Perspektywa 2 tygodni zaoferowania pomocy w organizacji w miarę 
pomoc innymi środkami. Ok. 17 tyś. zł kwota potrzebna na ten cel ewentualnie pozyskania 
tych środków od sponsorów. 
Radny Sulima- jest róŜnica dzieci i młodzieŜy, które uprawiaj ą piłkę noŜną a tekwondo nie 
mogą uprawiać za darmo. 



P. Wójt- środki jakie przeznaczamy na sport masowy, mało widoczny. NajwaŜniejszą kwestią 
jest kwestia zajęcia wolnego czasu dla dzieci 

Przew. rady - zaproponował zająć się tematem na Komisji Oświaty i Zdrowia, znaleźć środki 
aby dofinansować Klub. 

Przerwa 

Ad. 7 

P. Wójt- do projektu budŜetu zgłoszono poprawki, uwzględniono je w autopoprawce, 
zaopiniowane pozytywnie i zaproponowane do realizacji. 
Ad. 8 brak zgłoszenia poprawek 
Ad. 9 Przew. rady- poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie budŜetu gminy na 
2006 r. 
Uchwala nr 169/XXXIII/2006 w sprawie budŜetu gminy na 2006 r. została podjęta 
jednomyślnie. 
Przew. rady- pogratulował P. Wójtowi za trafne planowanie. 
P. Wójt- podziękował Radzie za przyjęcie budŜetu, ma nadzieje, Ŝe będzie on zrealizowany w 
2006 r. 
Ad. 12 

Do planów pracy oprócz sprostowania w planie pracy Rady Gminy daty z terminem 
przedłoŜenia RG sprawozdania z wykonania budŜetu z 31.01.06  na 30.03.06 r. uwag nie 
wniesiono. Plany pracy Rady Gminy i Komisji Rady Gminy były omawiane na posiedzeniach 
Komisji i zostały przyjęte bez uwag. Plany pracy Rady Gminy i Komisji Rady zostały 
przyjęte jednogłośnie. 
Ad. 13 

Przew. Rady- przedstawił opinie komisji Rady do projektu uchwały w sprawie nabycia 
nieruchomości niezabudowanych, które pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sposób 
niejednomyślny. 

P. Wójt- przedstawił projekt uchwały. Podkreślił, Ŝe są to grunty niezbędne do zakupienia na 
których staną inwestycje. 
Wskazanie miejsca na odwiert studni wynikało z projektu. Druga działka ma szerszy zakres 

potrzeb pod budowę oczyszczalni ścieków. Ceny ustalono na zasadzie negocjacji od 4 do 5 zł 
za m2 
Jest działka nasza na której w perspektywie być moŜe będzie robiony odwiert drugiej studni. 
Nierealne byłoby    zrobienie sterowania i zasilania na działce u P. Parcheniak. Ze względu 
na ok. 300m dodatkowej instalacji, zwiększając przy tym wydatki. Na dzisiaj wpięcie w 
istniejącą sieć. Zgłoszenie na dokumentację do budownictwa, prowizoryczną ze względu na 
sytuację. W tej chwili przygotowujemy projekt na pozostałe wszystkie rozwiązania , które 
tam będą miały miejsce, myśli, Ŝe do końca lipca będzie moŜna zakończyć inwestycje jeśli  
chodzi o pozostałe składniki tego ujęcia czy elementy stacji uzdatniania i stacji pomp. 

Przew. rady- zapytał dlaczego tego nie robiono na naszej działce. 
P. Wójt- topografia terenu na to nie pozwala. Jest to teren zalewowy, byłoby to trudne do 
usytuowania urządzeń. Poza tym ochrona torowiska, 300m odcinek połoŜenia instalacji a 
koszty porównywalne. W perspektywie planowany jest dodatkowy odwiert studni na naszej 

działce. 
Przew. Rady- podkreślił, Ŝe naleŜałoby nie czekać a zakupić jak najszybciej działkę od p. 
Maki ej a. Dodał, Ŝe ceny w innych gminach są lOkrotnie wyŜsze 
Radny Sulima- zapytał dlaczego projekt uchwały tak późno trafił pod obrady. 
P. Wójt- podkreślił, Ŝe z powodu przeprowadzanych negocjacji z właścicielem działki. 



Radny Turyński- dodał, Ŝe gdyby P. Wójt był na posiedzeniach komisji to nie było by 
potrzeby dzisiaj tego tak szeroko omawiać. 
Przew. rady- przedstawił opinie Komisji Rady, które pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały 
Uchwała nr 170/XXXIII/2006 w sprawie nabycia nieruchomości niezabudowanych została 
podj eta j ednomyślnie. 
Ad. 14 
Odpowiedzi na pytania i interpelacje. 

P. Wójt- wpięcie studni Dobrzenickiej odbyło by się juŜ tydzień wcześniej gdyby nie 
ponowne badania Sanepidu. Wyniki badań są pozytywne, jest minimalne przekroczenie 
Ŝelaza, otrzymamy warunkowe pozwolenie na podanie wody do wodociągu z określonym 
terminem wybudowania stacji uzdatniania wody. Wszelkie dokumenty związane z budową, 
eksploatacją łącznie z pozwoleniem moŜna powiedzieć, Ŝe mamy zapięte i nie ma Ŝadnego 
problemu. 
Dodał, Ŝe zrobiono takŜe wyniki wody w małym ujęciu w Targowicy, gdzie nie stwierdzono 
bakteriologii, podobnie jak w Dobrzenicach. Zasadnym jest abyśmy próbowali 
wykorzystywać wszelkie moŜliwe ujęcia ze względu na stwierdzoną tendencję ograniczania 
ilości wód podziemnych, to się dzieje w całej Polsce i sugestia jest aby nie mieć katastrofy za 
5,10,15 lat budować zbiorniki retencyjne i do wodociągów brać wodę ze zbiorników 
otwartych a nie z wód podziemnych dlatego, Ŝe to co się gromadziło przez tysiące lat 
potrafiliśmy w Cienkowicach wypompować przez 8 lat, sytuacja Cienkowic moŜe być 
powtórzona w kaŜdym miejscu na terenie naszej gminy i czym więcej będziemy mięli  
mniejszych studni takich jak w Targowicy, które da się po wpinać i się potwierdzą to te 
pieniądze które myśmy przeznaczyli na hydrofor do celów gospodarczych moŜe się okazać, 
ze jeŜeli woda będzie dobra nie tylko do celów gospodarczych ale i moŜemy wspomagać te 
dwie wsie w kierunku Jakubowa aby maksymalnie ograniczać ujęcie Dobrzenice, Cienko wice 
i jednocześnie prośba taka do mieszkańców aby kto moŜe do maksimum wykorzystywać 
własne ujęcia bo tu rachunek ekonomiczny nic nam nie da jeśli my nie będziemy mięli co 
podać   do wodociągu. Zebranie w Dobrzenicach potwierdziło to, ze niektórzy podchodzą w 
sposób taki beztroski, bezproblemowo wykorzystują wodę z wodociągu do innych celów co 
patrząc na to co mamy naprawdę potrzeba ograniczać do spoŜycia. 
Wykonując dalszy etap, musimy wywiercić jeszcze jedną studnię i być moŜe to co robimy na 
Cienkowicach pomoŜe w ten sposób, ze na jakiś czas być moŜe się ograniczy dzięki 
Dobrzenicom wydobycie stamtąd wody i ograniczy się poziom i być moŜe zacznie powracać 
poziom wody w ujęciu w Cienkowicach gdzie sytuacja naprawdę jest bardzo trudna i 
gdybyśmy nie uruchomili Dobrzenic prawdopodobnie za 2,3 miesiące nie mielibyśmy wody 
wogóle i to grozi kaŜdej jednej wsi. 
Pan Gryzło- zapytał odnośnie ujęcia do celów gospodarczych koło P. Prygonia. 
P. Wójt-to ujecie zawsze moŜna eksploatować ale uzdatnianie wody, która zawiera mangan 
jest bardzo drogie, w pozostałych ujęciach jest Ŝelazo, które jest łatwe w wytrąceniu. 
P. Celewicz- odnośnie inwestycji w Starym Henrykowie, to zostało wysłane do firmy o dość 
ostrej treści, przypominające o zbliŜającym się terminie inwestycji wynikającym z umowy. 
Rano otrzymaliśmy Faks od  tej firmy informujący, ze względu na warunki pogodowe boją 
się wejść na budowę , zaznaczając jednocześnie, ze dostali juŜ kontener na budowę 21 albo 
23. 01.06 r. Wejdą na budowę jak poprawi się pogoda. 
P. Wójt- potwierdził, Ŝe faktycznie ze względu na warunki klimatyczne inwestycja ta moŜe 

się opóźnić o parę dni ale jest to rzecz obiektywna. Po rozmowie z nimi wynika, Ŝe zrobienie 
tej inwestycji to kwestia paru dni. 



Radny Bartusiak- w związku z niskimi temperaturami i korzystając z obecności P. Kierownik 
OPS, która ma rozeznanie jeśli chodzi o opiekę socjalną na terenie gminy, unikając sytuacji 
jakie dość często oglądamy w telewizji zwrócił się z zapytaniem czy na terenie naszej gminy 
są osoby potrzebujące opieki. 
P. Kierownik- potwierdziła, ze podjęto działania wśród osób zarówno objętych ewidencją 
OPS jak równieŜ sprawdzano środowiska, które do nich nie trafiają. Ponadto były 
przeprowadzane osoby z sołtysami wsi aby nie pominąć nikogo kto by takiej pomocy 
potrzebował. 
Miejsca i środowiska, które mogły być zagroŜone zostały przez nich wizytowane. Na dzień 
dzisiejszy nie ma takiego zagroŜenia, w kilku przypadkach dostarczony zostanie opał. W tej 
teŜ sprawie informację przekazują do Urzędu Wojewódzkiego. Wykazy noclegowni są 
podane do publicznej informacji łącznie z adresami i telefonami. MoŜna wszelkie zagroŜenia 
zgłaszać równieŜ do OPS. 
P. Wójt- potwierdził, ze sytuacja jest dobra, zaapelował do wszystkich o zgłaszanie 
przypadków w których mogłyby wystąpić zagroŜenia. 
Przew. rady- poinformował o protokole Komisji rewizyjnej, który jest do wglądu a ze 
względu na brak uczestnictwa Kierownika śUK na dzisiejszej sesji będzie omawiany na 
następnym posiedzeniu. 

Poinformował, ze do rady wpłynął projekt uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody 
i odprowadzania ścieków, który był omawiany przez Komisję Oświaty i Zdrowia. 
Dodał, ze projekt tej uchwały wpłynął do rady bez zachowania ustawowych terminów, co 
będzie wyjaśniane przy udziale P. Kierownika. 
Poinformował, o moŜliwości uczestnictwa w Olimpiadzie samorządów na 2006 r. 
Chętnych zaprosił do uczestnictwa. 
Poinformował o piśmie Rady parafialnej i Duszpasterstwa parafii p.w. Niepokalanego 
Poczęcia NMP z prośbą o dofinansowanie prac pielęgnacyjnych polegających na przycięciu 
11 drzew 
Piśmie Rady parafialnej parafii p.w. NP NMP w Ciepłowodach z prośbą o pomoc finansowa 
przy dokonaniu naprawy i renowacji okien witraŜowych w kościele filialnym w Piotrowicach 
Polskich. 
Dodał, ze popiera potrzebę pomocy finansowej, ustali na roboczo z P. Skarbnik zakres tej 
pomocy ze środków Rady Gminy. 
Pismo P. Doktor SPZOZ GOZ w Ciepłowodach z prośbą o umorzenie czynszu za 2006 r. w 
związku z zakupem samochodu słuŜbowego i opłacenia kosztów projektu budowy GOZ. 
Władnym w tej sprawie jest P. Wójt. 
P. Wójt- wyjaśnił, ze tydzień temu w swoich wydatkach umieszczono zakup samochodu, jeśli  
umorzymy czynsz to tak jakby go Gmina kupiła 
Jeśli umorzymy to w ten sposób ściągamy z dochodów a ile jest takich podań. 
Przew. Rady-poruszył sprawę skazania radnego wyrokiem . Zgłasza to oficjalnie i prosi 
radnego o skontaktowanie się z mecenasem aby rozwiązać tą sprawę. 
P. Wyląg- musi to być wyrok prawomocny za przestępstwo umyślne. 
Dodał, ze moŜna wystąpić do rejestru karnego o potwierdzenie tego faktu bez    naruszania 
dóbr osobistych, bo pełni funkcję publiczną. Ordynacja wyborcza to potwierdza. 

Potwierdzenie takiego faktu skłania się do tego, Ŝe Rada powinna stwierdzić wygaśnięcie 
mandatu. Z mocy prawa radny traci mandat w ciągu okresu 1.3 miesiące. Uchwała taka ma 
moc deklaratoryjną potwierdzającym fakt utraty z mocy prawa. 
Radny Sulima- podkreślił, Ŝe Ŝenujące jest poruszanie takiego tematu. NaleŜałoby to 
sprawdzić do końca i dopiero przedstawić. 
Przew. rady- podkreślił, ze chodzi o zgłoszenie się takiej osoby i ustalenie tej kwestii, 
zaapelował o zwrócenie się do mecenasa w tej sprawie. 



Radny Bartusiak- zapytał co by się stało gdyby radny faktycznie miał wyrok, stracił mandat a 
wcześniej podejmowano uchwały, które przechodziły l głosem. 
P. Wyląg- odpowiedział, Ŝe w tej chwili nie zna odpowiedzi. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął o godz. 1630 
XXXIII sesję Rady Gminy Ciepło wody. 

 

 

 


